

Lokaludvalg for Middelfart By

Referat fra møde 30. april 2024

Deltagere: Jørgen, Poul, Birthe, Inger Birthe, Gert, Kristian.

Afbud: Palle

Referent: Kristian

| Pkt. | Emne | Kommentar |
|------|---|--|
| 1 | Valg af ordstyrer | <ul style="list-style-type: none">○ Poul |
| 2 | Godkendelse af dagsorden | <ul style="list-style-type: none">○ Godkendt |
| 3 | Godkendelse af referat | <ul style="list-style-type: none">○ Godkendelse af referat fra lokaludvalgsmøde 10. januar 2024○ Godkendelse af referat fra lokaludvalgsmøde 28. februar 2024 |
| 4 | Konstituering | <ul style="list-style-type: none">○ Jørgen, formand○ Poul, næstformand○ Gert, kasserer○ |
| 5 | Fastsættelse af fremtidige mødedatoer | <p>Se mail fra Jørgen</p> <ul style="list-style-type: none">○ 29. maj, 2024 kl. 17○ 26. juni, 2024 kl. 17○ 28. aug., 2024 kl. 17○ 25. sept., 2024 kl. 17○ 30. okt., 2024 kl. 17○ 29. jan., 2024 kl. 17○ 26. feb., 2024 kl. 17 <p>Møderne afholdes i Frivillighedscenteret</p> |
| 6 | Spørgsmål fra borgere og andre interessenter. | <p>Mail fra Jytte Skov</p> <ul style="list-style-type: none">○ Jørgen sender Jyttes mail videre til Sabine og orienterer Jytte |
| 7 | Lokaludvalgets økonomi | <ul style="list-style-type: none">○ Se udsendte regnskab i mail fra Gert (29. april 2024) |
| 8 | Åben for ændringer og tilføjelser | <p>Poul og Gert orienterer om debat om bymidterne</p> <ul style="list-style-type: none">○ Møde omkring Middelfart Bymidte og bymidterne i "centerbyerne" i Middelfart kommune○ Gert og Poul deltog i Middelfart gruppen omkring udvikling af bymidten○ Mødet var et led i kommuneplanen, som Lokaludvalget tidligere har bidraget til○ Oplevelsen var, at der var et godt engagement med gode repræsentanter fra Middelfart○ Der blev åbnet en debat om at bruge den hvide hal til værested / værksted etc. for både unge og ældre. Hallen kommer til at stå tom i op til 10 år<ul style="list-style-type: none">○ Birthe: Kan den hvide hal bruges til ophold?○ Poul: Den kan givetvis indrettes til forskellige formål, men er ikke isoleret.○ Birthe: Kunne hallen benyttes som et dagtilbud til seniorer?○ Birthe: Med i arbejdsgruppe om at skabe mødesteder til seniorer i byen – ca. 1/3 af byens 15.000 indbyggere er seniorer. |

| | | |
|--|--|--|
| | | <ul style="list-style-type: none"> ○ Birthe: Der er lavet en behovsundersøgelse, der viser, hvor der er lokaler – arbejdsgruppen har bl.a. set på lokaler på P. V. Tuxensvej, men lokalerne er ikke egnede (skimmelsvamp m.v.) ○ Birthe og øvrige deltagere i Lokaludvalget: Den hvide hal kunne være et godt afsæt – både for unge og ældre ○ Poul: Inspiration fra Depotgården i Fredericia o.a. ○ Kristian: Skal vi være afsender på et læserbrev / debatindlæg på Facebook, det vil helt sikkert engagere mange ○ Gert: Hvad er det for en række foreninger der har et behov? ○ Poul: Vi går i tænkeboks ift. hvad vi tænker indtil næste møde? <p>Poul og Gert orienterede om dialogmøde</p> <ul style="list-style-type: none"> ○ Gert meldte sig til arbejdsgruppe ift. kommende dialogmøde bl.a. en debat om gebyrer i pengeinstitutterne ○ Gert har talt med Middelfart Sparekasse (Pernille, Foreninger). Sparekassen kræver et tilhørsforhold fra et af foreningens medlemmer. ○ Gert har bedt Pernille melde retur ift. foreninger – flere talte om, at kommunen burde sende alle foreningerne i Sparekassens retning. ○ Oplevelse af at Sparekassen bistår foreningerne med et godt tilbud – til sammenligning koster det flere tusinde kroner om året i de store Pl'er og et oprettelsesgebyr ○ Debat om rammevilkår for lokaludvalgene – de skal debatteres efter valget, hvor alle formænd vil blive indkaldt til møde. <p>Poul har været til møde om Naturens dag</p> <ul style="list-style-type: none"> ○ Der var stor begejstring for Lokaludvalgets bidrag sidste år, så det vil vi gerne gentage ○ Næste Naturens dag er den 2. søndag i september – i 2024 bliver det 8. sept. ○ Der vil være start ved Gl. havn og en gåtur om til Gals Klint ○ Dialog med naturvejleder (Rikke Østergaard) om "talende træer" ○ Alle: Stor opbakning til deltagelse i Naturens dag. <p>Øvrigt</p> <ul style="list-style-type: none"> ○ Birthe: Har vi fået de sidste bænke på plads? ○ Jørgen: Nej, der står nok fortsat to ved Dan |
| | | |

Næste møde er den 29. maj kl. 17.00 i Frivillighedscenteret